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                                                        Protokół nr 48/2012 
z posiedzenia Zarządu Powiatu  

                                                       w Środzie Śląskiej 
odbytego w Starostwie Powiatowym 

                                                       w Środzie Śląskiej 
w dniu 18 kwietnia 2012 roku 

o godz. 09.00 
 

Obecni:  
Sebastian Burdzy- Starosta Powiatu Średzkiego  
Mieczysław Kudryński- Wicestarosta Powiatu Średzkiego 
Czesław Kaczmarek – członek Zarządu 
Józef Chabraszewski– członek Zarządu  
Grzegorz Pierzchalski – członek Zarządu  
oraz 
Mariusz Żałobniak– Sekretarz Powiatu Średzkiego 
Janina Gawlik- Skarbnik Powiatu Średzkiego  
 
Starosta 
Przywitał przybyłych członków Zarządu i przedstawił porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  
3. Przyjęcie protokołów nr 46/2012 i 47/2012 z posiedzeń Zarządu  
4. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie:   
        - przedstawienia Radzie Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 
         2011 rok.  
        - zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego za rok 2012 
        - ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Powiatu Średzkiego w 2012 roku 
        - przyjęcia i przedłożenia Radzie Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdania z realizacji „Wieloletniego 
          programu współpracy Powiatu Średzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
          mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w latach 2011-2012” 
          za rok 2011,  
        - użyczenia części nieruchomości gruntowej, położonej w pasie drogowym drogi powiatowej nr 2056D  
          zlokalizowanej na działce nr 334/4dr i 606dr, obręb Miękinia w ciągu ulicy Lipowej w miejscowości  
          Miękinia   w celu realizacji zadania pn.” Budowa chodnika przy ulicy Lipowej w Miękini”.  
         - użyczenia części nieruchomości gruntowej, położonej w pasie drogowym drogi powiatowej nr 2058D- 
          rów  przydrożny w ciągu ulicy Piastowskiej w miejscowości Mrozów (dz. nr 15 dr)  
         - zmiany uchwały dotyczącej przeznaczenia do dzierżawy, w drodze przetargu pisemnego  
        nieograniczonego, nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie Osiek, gmina  
         Kostomłoty.   
5. Zaopiniowanie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego znajdującego się na II piętrze budynku 
przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej,  
- emisji obligacji komunalnych  
- zmian u uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012  
- zmiany uchwały nr XV/98/2012 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 26 stycznia 2012 r. w sprawie 
określenia szczegółowych warunków umarzania, odraczania terminu płatności, rozkładania na raty lub 
odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej  

6. Przyjęcie stanowiska w sprawie: 
- ogłoszenia przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej, naboru na kandydatów na przedstawicieli 
organizacji pozarządowych do Komisji Konkursowej opiniującej oferty na realizację zadań publicznych 
Powiatu Średzkiego w 2012 r. 
- wniosku redakcji gazety Roland o dofinansowanie publikacji książkowej wspomnień p. Władysława 
Kopacza,     
-  napraw przełomów ciężkich na drogach powiatowych,  
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- wykazu i kolejności  dróg powiatowych do wyremontowania patcherami na terenie poszczególnych gmin 
Powiatu,   
-  zakupu znaków drogowych,  tablic i elementów bezpieczeństwa,  
- zatwierdzenia umowy o współfinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej oraz aneksu do 
umowy o utworzeniu i prowadzeniu Warsztatów Terapii Zajęciowej,    
- wniosku Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, dotyczącego przeznaczenia z kosztów obsługi zadań 
PFRON kwoty 10 000 złotych  na opłacenie ekspertyz budowlanych związanych z likwidacją barier 
architektonicznych u indywidualnych osób niepełnosprawnych, 
- zatwierdzenia zbiorczego planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli,  
- zatwierdzenia „Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla powiatu średzkiego”  

7. Zapoznanie się z kosztem wskazania granic w miejscowości Brzezinka Średzka.  
8. Sprawy różne. 

 
Starosta  
Zaproponował wprowadzenie dodatkowych spraw: uchwała Rady Powiatu w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego oraz przyjęcie stanowisk 
w sprawie: zatwierdzenia porozumień pomiędzy Powiatem Średzkim i Powiatem 
Kamiennogórskim oraz Miastem Legnica; wniosku Gminy Miękinia o zmianę treści umowy 
partnerskiej w sprawie realizacji i współfinansowania zadania inwestycyjnego „Remont drogi 
powiatowej 1607 relacji Gałów – Ratyń; oferty konkursowej i wytycznych Ministerstwa Pracy i 
Polityki Społecznej, dotyczące szkoleń rodzin zastępczych,  w punkcie piątym: uchwała Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Miękinia realizacji remontu części drogi powiatowej 
2058D. Zapytał kto jest za przyjęciem porządku ze zmianami?  

         Za-3 W-0 P-0 (nieobecni podczas głosowania r. Pierzchalski, r. Chabraszewski) 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołów nr 46/2012 i 47/2012 z posiedzeń Zarządu  
 
Za przyjęciem protokołu nr 46/2012 członkowie Zarządu głosowali:  

          Za-3 W-0 P-0  
 
Za przyjęciem protokołu nr 47/2012 członkowie Zarządu głosowali:  

Za-3 W-0 P-0  

Na posiedzenie Zarządu wszedł członek Zarządu - Grzegorz Pierzchalski.   
 
Ad. 4  Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie:   
 

        - przedstawienia Radzie Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 
         2011 rok.  

Skarbnik 
Wyjaśniła, że zgodnie z procedurą absolutoryjną mamy obowiązek przedstawić wszystkie 
sprawozdania, które przedstawiają sytuację finansową Powiatu.  
 
Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                 Za-4 W-0 P-0  
 
  - zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego za rok 2012 
 
Skarbnik omówiła uchwałę.  
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Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                     Za-4 W-0 P-0  
 

- ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Powiatu Średzkiego w 2012 roku 

Sekretarz 
Wyjaśnił, że na ten cel jest przeznaczone 10 tysięcy i wydział RFP proponuje 3 zakresy 
zadań do dofinansowania dla organizacji pozarządowych. 
 
Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                     Za-4 W-0 P-0  
 

        - przyjęcia i przedłożenia Radzie Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdania z realizacji „Wieloletniego 
          programu współpracy Powiatu Średzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
          mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w latach 2011-2012” 
          za rok 2011,  

Na posiedzenie Zarządu wszedł J. Chabraszewski. 
 
Starosta 
Wyjaśnił, że sprawozdanie zawiera informacje o organizacjach pozarządowych, które 
otrzymały dofinansowanie, ich kwoty i zadania jakie dofinansowano.  
 
Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                    Za-5 W-0 P-0  
 

        - użyczenia części nieruchomości gruntowej, położonej w pasie drogowym drogi powiatowej nr 2056D  
          zlokalizowanej na działce nr 334/4dr i 606dr, obręb Miękinia w ciągu ulicy Lipowej w miejscowości  
          Miękinia   w celu realizacji zadania pn.” Budowa chodnika przy ulicy Lipowej w Miękini”.  

Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                    Za-5 W-0 P-0  
 

        - użyczenia części nieruchomości gruntowej, położonej w pasie drogowym drogi powiatowej nr 2058D- 
          rów  przydrożny w ciągu ulicy Piastowskiej w miejscowości Mrozów (dz. nr 15 dr)  

Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                    Za-5 W-0 P-0  
 
            - zmiany uchwały dotyczącej przeznaczenia do dzierżawy, w drodze przetargu pisemnego  

        nieograniczonego, nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie Osiek, gmina  
         Kostomłoty.   

Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                    Za-5 W-0 P-0  
 
Ad. 5  Zaopiniowanie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
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- wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego znajdującego się na II piętrze budynku 
przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej,  

Starosta  
Wyjaśnił, że są to już wyremontowane pomieszczenia używane przez Dolnośląski Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego, który zwraca się o przedłużenie najmu o trzy lata. 
 
Za przyjęciem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                    Za-5 W-0 P-0 
 

 - emisji obligacji komunalnych 
 
Skarbnik 
Powiedziała, że na ten temat  już dyskutowaliśmy. Dodała, że chcielibyśmy spłatę długu 
przesunąć na okres pięciu lat, żeby dopiero w 2017 rozpocząć spłatę zobowiązań. 
Stwierdziła, że kwota obligacji komunalnych wynosi dokładnie tyle, ile wynoszą  
zobowiązania Powiatu.  
 
Radny J. Chabraszewski opuszcza posiedzenie Zarządu.   

Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                      Za-4 W-0 P-0  
  
- w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej,   
 
Skarbnik  
Wyjaśniła, że mamy tutaj maksymalny dopuszczalny wskaźnik spłaty, bez tego Regionalna 
Izba Obrachunkowa nie dyskutowałaby z nami. Dodała, że do uzyskania tego była potrzeba 
ustalenia dochodów i wydatków bieżących i majątkowych, tak aby te warunki były spełnione, 
trzeba również mieć na uwadze, że przez trzy lata nie możemy wchodzić z nadmiernymi 
inwestycjami. Powiedziała, że byliśmy zmuszeni rozpisać jedną inwestycję na okres czterech 
lat, jest to ujęte w załączniku. Powiedziała, że w pierwszym okresie mamy wydatkowanie na 
inwestycje 2 354 992 złotych w 2013 roku. Dodała, że w tym załączniku są maksymalne 
kwoty, które możemy wydać na wydatki inwestycje w  poszczególnych latach. Powiedziała, 
że jak wiemy Narodowy Program realizuje również wydatki bieżące. Inwestycja na ten rok 
musi widnieć, ponieważ jest taka potrzeba do złożenia wniosku.  Powiedziała, że ten 
wniosek nie musi być taki sam jak tutaj.  
 
Na posiedzenie Zarządu wraca radny J. Chabraszewski.  
 
Sekretarz 
Zapytał, czy było to konsultowane z Panią Kądziela?  
 
Skarbnik 
Powiedziała, że nie. 
 
 
 



 5 

Sekretarz 
Dodał, że wniosek ma być zgodnie z wolą Zarządu Powiatu składany do Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i z dokumentu ma wynikać jednoznacznie, że jest to 
ujęte w budżecie Powiatu i jeśli będzie to ujęte w sposób niejasny i będą inne kwoty niż te, 
które deklarujemy, to wniosek zostanie odrzucony ze względów formalnych.  
 
Skarbnik 
Powiedziała, że absolutnie nie może tak być, ponieważ jeżeli dają pieniądze na remonty z 
wydatków bieżących, to nigdzie ich w budżecie nie ma ujętych w postaci odrębnego zadania.  
 
Sekretarz 
Powiedział, że jest to przy założeniu, że będzie to ujęte jako remont. Dodał, że poprzednio 
były takie sytuacje, że w uchwałach budżetowych były ujmowane z nazwy zadania, które 
były remontami. 
  
Starosta 
Poprosił Wicestarostę, aby przybliżył semantykę słów: remont, przebudowa, modernizacja.  
 
Wicestarosta  
Powiedział, że jeżeli jest zadanie ujęte jako remont, jest wówczas wymagane zgłoszenie i nie 
trzeba przeprowadzać procedury środowiskowej, a gminy, w przypadku podpisania 
porozumienia o współfinansowaniu zadania, powinny przekazać nam środki finansowe w 
ramach wydatków bieżących. Dodał, że może być problem z zadaniem drogowym na terenie 
Gminy Udanin, bo wtedy wydatki bieżące w stosunku do dochodów bieżących, mogą być 
zbyt duże. Stwierdził, że najrozsądniej byłoby realizować zadanie jako przebudowę, ale 
wówczas musi być przeprowadzona procedura środowiskowa.  
 
Starosta 
Dodał, że wpłynęło pismo od Burmistrza Środy Śląskiej, że nie deklaruje na razie 
współfinansowania tego zadania.  
 
Wicestarosta 
Sprostował, że nie deklaruje podpisania porozumienia.  
 
Skarbnik 
Powiedziała, że Burmistrz złożył pismo, bo potrzeba była ocena do prognozowania. Dodała, 
że jak inwestycja będzie realizowana, to od strony Ujazdu, a nie Środy.  
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że do września musimy mieć podpisane porozumienie.  
 
Wicestarosta 
Powiedział, że bez porozumienia nie złożymy wniosku.  

Starosta  
Powiedział, że jeżeli nie będzie deklaracji na piśmie do końca wakacji, to… 
 
Skarbnik 
… to tylko realizujemy Udanin.  
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Starosta 
Dodał, że na przyszły rok mamy zobowiązanie wobec Środy Śląskiej, zrobić Szczepanów.  
 
Skarbnik 
Powiedziała, że nazewnictwo trzeba skonsultować z Panią Kądziela, ponieważ ona pisze 
wnioski.  
 
Starosta 
Zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały?  
 
                                                  Za-5 W-0 P-0 
 
- w sprawie zmian w uchwale budżetowej 
 
Skarbnik  
Powiedziała, że dodajemy do ostatecznych kwot subwencje, są dodatkowe dochody, typu 
odsetek od rachunków bankowych jednostek, musimy wprowadzać to do budżetu, dlatego 
zwiększamy o 4 950 dochody Powiatu.   
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                  Za-5 W-0 P-0 
 

- zmiany uchwały nr XV/98/2012 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 26 stycznia 2012 r. w sprawie 
określenia szczegółowych warunków umarzania, odraczania terminu płatności, rozkładania na raty lub 
odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej   

Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                  Za-5 W-0 P-0 
 
- w sprawie powierzenia Gminie Miękinia remontu części drogi 2058D na odcinku od skrzyżowania z ulicą 
Jesionową w miejscowości Krępice, do drogi krajowej nr 94, 
 
Starosta odczytał uchwałę.  
 
Sekretarz 
Wyjaśnił, że przedmiotową uchwałą nastąpiłaby zmiana zarządcy drogi, zgodnie z ustawą o 
drogach publicznych.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
                                               
                                                       Za-5 W-0 P-0 
Ad. 6 Przyjęcie stanowiska w sprawie: 
 

- ogłoszenia przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej, naboru na kandydatów na przedstawicieli 
organizacji pozarządowych do Komisji Konkursowej opiniującej oferty na realizację zadań publicznych 
Powiatu Średzkiego w 2012 r. 

Sekretarz 
Wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o pożytku publicznym i wolontariacie jest to obligatoryjny 
element do przeprowadzenia - przedstawiciele organizacji pozarządowych mogą zgłosić 
swojego kandydata do Komisji. Jednak, jeśli takiego kandydata zaproponują, nie mogą 
składać wniosku o przyznanie dotacji.  
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Za ogłoszeniem naboru, członkowie Zarządu głosowali: 
 
  
                                                                    Za-5 W-0 P-0 
 

- wniosku redakcji gazety Roland o dofinansowanie publikacji książkowej wspomnień p. Władysława 
Kopacza,      

Starosta 
Powiedział, że w marcu wpłynął wniosek od redakcji. Gmina Środa Śląska dokłada się do 
wydania książki. Powiedział, że Pan Kopacz był również pracownikiem pierwszego, 
powojennego Starostwa.  
 
Sekretarz 
Powiedział, że po konsultacji Pani Kądziela z Panią Sęk- Braczkowską, okazuje się, że w 
pozycji „promocja” nie ma środków, które mogą zostać wykorzystane na ten cel. 
 
Radny Chabraszewski 
Powiedział, że trzeba dofinansować tę publikację, choć może nie taką kwotą. 
 
Radny Kaczmarek 
Dodał, że trzeba docenić pracę, którą ktoś włożył w napisanie tej książki. 
 
Starosta 
Zaproponował udzielenie dofinansowania w kwocie 1000 złotych, poprzez Muzeum 
Regionalne.  
                                                         Za-5 W-0 P-0 
 

-  napraw przełomów ciężkich na drogach powiatowych,  

Wicestarosta 
Powiedział, że rozmawiał ze Służbą Drogową, aby naprawiali na ile się da sami te przełomy. 
Odpowiedzieli, że nie podejmą się tego, bo byłaby to powierzchowna naprawa.  
 
Radny Chabraszewski 
Powiedział, że gdybyśmy mieli swoją koparkę to można wykonać tę pracę za niewielką 
kwotę. Uważa, że wówczas m 2 odnowienia zamknąłby się w kwocie 50 złotych,  a nie 300.  
 
Zarząd podjął następujące stanowisko: w związku z trudną sytuacją finansową Powiatu 
postanowiono o wykonaniu napraw własnym sumptem oraz o potrzebie rozeznania rynku, w 
celu zakupienia sprzętu w postaci koparko – ładowarki, do kwoty 14 000 Euro.   

 
Za powyższym stanowiskiem członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                           Za-5 W-0 P-0  
 

- wykazu i kolejności  dróg powiatowych do wyremontowania patcherami na terenie poszczególnych gmin 
Powiatu,   

Wicestarosta 
Poprosił, aby zamienić kolejność na Gminie Udanin – zadanie z pkt 6 zamiast zadania z pkt 
5.  
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Radny Pierzchalski 
Zaproponował, aby zadanie z pkt. 6 dodać do zadania nr 5, bo jest to jeden ciąg drogi.  
 
Starosta 
Ogłosił przerwę w celu zapoznania się z cenami na patcherowanie dróg powiatowych.  
 
Po przerwie. 
 
Starosta 
Zaproponował przyjęcie do wiadomości wykaz dróg do wyremontowania patcherami. 
Szczegółowa kolejność napraw, zostanie ustalona na kolejnym posiedzeniu Zarządu 
Powiatu.  
  

-  zakupu znaków drogowych,  tablic i elementów bezpieczeństwa,  

Starosta 
Powiedział, że jest to ważna rzecz, która obliguje nas po przeprowadzonej kontroli przez 
Dolnośląski Urząd Wojewódzki, aby wymienić znaki, których brakuje. Dodał, że jest to koszt 
ok. 35 tysięcy złotych brutto.  
 
Skarbnik 
Powiedziała, że będziemy pieniądze na to zadanie przeznaczać sukcesywnie.  
                                     

- zatwierdzenia umowy o współfinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej oraz aneksu do 
umowy o utworzeniu i prowadzeniu Warsztatów Terapii Zajęciowej,    

Sekretarz 
Powiedział, że jest to konsekwencja podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie podziału 
środków PFRON i tak, jak co roku zatwierdzamy umowę o współfinansowaniu oraz 
aneksujemy umowę o utworzeniu WTZ-ów.  
 
Starosta zapytał, kto jest za zatwierdzeniem umowy w takiej wersji? 
                                        
                                                            Za-5 W-0 P-0  
 

- wniosku Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, dotyczącego przeznaczenia z kosztów obsługi zadań 
PFRON kwoty 10 000 złotych  na opłacenie ekspertyz budowlanych związanych z likwidacją barier 
architektonicznych u indywidualnych osób niepełnosprawnych, 

Skarbnik 
Powiedziała, że cała obsługa PFRON-u jest ujęta w budżecie Powiatu po stronie dochodowej 
i została już rozdysponowana na wszystkie inne działalności. 
 
Sekretarz 
Powiedział, że otrzymujemy corocznie 2,5 procent, czyli ok. 30 tysięcy w 2012 r. na obsługę 
PFRON- u.  
 
Skarbnik 
Powiedziała, że z 1 200 000 złotych wykorzystywanych na PFRON, mamy 2,5 % 
odprowadzić na dochód Powiatu. Jak podejmowaliśmy uchwałę, była po stronie dochodowej 
obsługa PFRON.  
 
Sekretarz 
Powiedział, że dotychczas robił to na rzecz PCPR-u Pan Sudoł, po ok. 500 złotych za każde 
opracowanie, a teraz zgodnie z informacją przekazaną przez PCPR nie ma na to środków; 
albo nie będziemy likwidowali tych barier, albo znajdą się te środki.  
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Skarbnik 
Odpowiedziała, że aby tutaj dać środki finansowe, muszą być gdzieś zabrane.  
 
Posiedzenie Zarządu opuszcza Starosta i r. Chabraszewski  
 
Radny Kaczmarek 
Zaproponował odłożenie powyższej sprawy na następne posiedzenie Zarządu i rozmowę w 
tej sprawie z Panią Dyrektor PCPR-u.  
 
Wicestarosta 
Zapytał, kto jest za powyższym wnioskiem?  
 
                    Za-3 P-0 W-0  

- zatwierdzenia zbiorczego planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli,  

Skarbnik 
Zapytała z jakich pieniędzy będzie to realizowane?  
 
Sekretarz 
Powiedział, że zgodnie z uchwałą Zarządu w sprawie dofinansowania doskonalenia 
zawodowego nauczycieli.  
 
Skarbnik 
Powiedziała, że  w ramach budżetu Powiatu. Dodała, że Zarząd może podjąć uchwałę o tym, 
że mogą się dokształcać, ale dyrektor występując z wnioskiem musi mieć zabezpieczenie w 
budżecie jednostki.  
 
Na posiedzenie Zarządu wchodzi Pani Kierownik Wydziału EKS- Zuzannna Jaskuła 
 
Wicestarosta 
Zwrócił się do Pani Kierownik Jaskuły o przedstawienie zbiorczego planu dofinansowania 
form doskonalenia zawodowego nauczycieli. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że regulamin ten został przyjęty uchwałą Zarządu 14 października ubiegłego 
roku. Zawsze funkcjonował taki regulamin, natomiast zmieniły się procedury i zaistniała 
konieczność jego dostosowania. Wcześniej procedura była taka, że część środków, które 
były przeznaczone na doskonalenie nauczycieli – 1 % funduszu płac w danej szkole, one 
mogą być wykorzystywane na czesne dla studiujących nauczycieli, na rady pedagogiczne, 
kursy kwalifikacyjne, konferencje. Poprzedni regulamin określał, że 40 % tych środków organ 
prowadzący przyznaje na doskonalenie, pozostałe środki są w dyspozycji dyrektora szkoły. 
W tej chwili wszystkie środki są do dyspozycji dyrektora szkoły. Zarząd Powiatu zawiera plan, 
na jakie doskonalenia i na jakie formy środki mogą być wykorzystane i dyrektorzy szkół dają 
sprawozdanie ze wszystkich środków. Do tej pory nam nie mówili na jakie formy te środki 
były przeznaczone. W planie macie Państwo podzielone: na studia licencjackie, 
magisterskie, podyplomowe i doktoranckie – wszystkie te zadania jest to kontynuacja, czyli 
już przyznawaliśmy dofinansowanie, bo to 2 razy w roku, w wysokości nie więcej niż połowa 
kosztów, jeżeli powyżej 2 tysięcy był koszt za semestr, to 40 % tej kwoty. 
 
Skarbnik 
Zapytała, czy dyrektorzy mają pełną świadomość, że odbywa się to  w ramach posiadanego 
budżetu? 
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Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że tak. Procedurą jest to, że przedstawiamy Zarządowi, natomiast komisja w 
szkole łącznie z dyrektorem podejmuje decyzje.  
 
Radny Kaczmarek 
Zapytał  jaką funkcję Zarząd tu spełnia ?       
 
Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że Zarząd może zapytać, że po co my w tym kierunku kształcimy 
nauczyciela, jak my takich potrzeb tu nie mamy. 
 
Radny Kaczmarek 
Zapytał, czy wobec tego każdy imiennie tu nazwany jest zatrudniony na pełny etat i jest 
planowane, że on będzie wykorzystany przez lata. Czy powie mi Pani teraz, że w miesiącu 
październiku, listopadzie czy grudniu nie przyjdzie Pani i powie, że jest za mało pieniędzy na 
wypłaty dla nauczycieli? Bo i tak bywało. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że nigdy tego nie mówiła. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że ten 1 % jest ustawowo na doskonalenie i to jest w budżetach szkół. 
 
Skarbnik Powiatu 
Powiedziała, że my dysponujemy ograniczonymi środkami. To co my tutaj zatwierdzamy 
trzeba jasno powiedzieć, bo już miałam w tamtym roku taką sytuację, że księgowe dzwonią, 
że muszą zapłacić, bo Zarząd Powiatu zatwierdził. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Wtrąciła, że nie Zarząd, tylko komisja. 
 
Skarbnik Powiatu   
Powiedziała, że my też mamy prawo do kształceń, do szkoleń – proszę zobaczyć, jakie my 
pieniądze wydajemy na szkolenia, prawie zerowe. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że różnica między nami, a nauczycielami jest taka, że w ustawie o 
samorządzie powiatowym nie jest napisane, że tworzy się odpis w wysokości 1 % . 
 
Skarbnik Powiatu 
Powiedziała, że mamy obowiązek pracowników szkolić, mamy obowiązek kupić okulary. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że jest Karta Nauczyciela i tego typu zapisy, że ten 1 % się tworzy, co to znaczy 
? 
 
Skarbnik Powiatu 
Powiedziała, że są różne formy, może ta komisja powinna podjąć, czy akurat im nauczyciele 
z wyższym wykształceniem, studiami podyplomowymi czy doktoratem są potrzebni ?  
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że chodzi o 18 tysięcy złotych na doszkalanie nauczycieli. Dzisiaj mamy 
kwiecień – czwarty miesiąc roku, podwyżki będą od września, nie wiemy na ile nam to 
starczy – ja jestem absolutnie przeciwny.  
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Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że Zarząd ma prawo być przeciwny.  
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że gdybyśmy mieli pieniędzy pod dostatkiem, to byśmy dali.   
 
Starosta powraca na posiedzenie Zarządu.  
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że my nie dajemy pieniędzy, a wniosek jest o zatwierdzenie. Wniosła zatem o 
pisemne stanowisko Zarządu, że tych środków nie ma.  
   
Wicestarosta 
Zapytał, czy jeśli w ustawie jest zapisane, że nauczycielowi przysługuje urlop zdrowotny i ma 
skierowanie od lekarza, czy Zarząd może powiedzieć, że nie da? Ustawa mówi, że nalicza 
się 1 % . 
 
Starosta 
Powiedział, że jest tak, że zaczęto dokładnie weryfikować zwolnienia lekarskie i wyszło, że 
nauczyciele mając zwolnienia lekarskie pracują w innych miejscach. 
 
Skarbnik Powiatu 
Powiedziała, żebyśmy się wstrzymali ze wszystkimi wydatkami w oświacie do czasu 
metryczki, wyliczenia subwencji na każdą szkołę w porównaniu do tego, co dostali. Dyrektor 
dostanie pieniądze wyliczone zgodnie z subwencją lub więcej o ile dostał i musi mieć pełną 
świadomość, że więcej pieniędzy nie będzie i jak braknie na wynagrodzenia, to nie 
wchodzimy ze zobowiązaniami na następny rok. 
 
Sekretarz 
Powiedział, że jeżeli z przepisów prawa powszechnie obowiązującego wynika, że 
nauczycielowi przysługuje jakieś świadczenie, a samorząd nie ma wystarczających środków 
finansowych, to można podejrzewać, że ustawodawca celowo przerzucił częściowe 
finansowanie na jst. 
  
Skarbnik Powiatu  
Powiedziała, że nie ma skąd wziąć pieniędzy.  
 
Sekretarz 
Zapytał, czy zatem Karta Nauczyciela nas nie obowiązuje ? 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że każdy ma swoją ustawę, której pilnuje. Regulamin obowiązuje od 14 
października ubiegłego roku. Wcześniej był inny i były dofinansowywane te formy. Zarząd o 
tym nie wiedział, bo był inny regulamin.  
 
Starosta 
Zapytał, jakiego typu są to szkolenia, czy to jest aż tak konieczne, że np. brakuje nam 
nauczyciela  w jakimś przedmiocie i musimy się posiłkować nauczycielem spoza? Zapytał ilu 
mamy dyplomowanych nauczycieli ?  
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że połowę. 
 
Starosta 
Powiedział, że trzeba być konsekwentnym: zdecydowaliśmy się na otwarcie nowego 
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kierunku – technik – logistyk, a czy w gronie tych nauczycieli w Zespole Szkół Nr 2 mamy 
logistyka, który może uczyć dzieci ? 
 
Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że kto może uczyć jakiego przedmiotu określa rozporządzenie. 
 
Starosta 
Powiedział, że zgadzamy się z jednym: jeżeli już kursy, które mają doszkalać nauczycieli to 
tylko te, które mają dotyczyć albo nowych kierunków, które byśmy utworzyli albo potrzeb w 
kształceniu zawodowym. 
 
Radny Pierzchalski 
Powiedział, że trzeba wysłać jasny przekaz od Zarządu do szkół, przy pomocy Pani 
Kierownik, że mamy ciężką sytuację ekonomiczną . 
 
Skarbnik Powiatu 
Powiedziała, że ma spotkanie ze wszystkimi księgowymi i na piśmie jako Skarbnik podpisze, 
że budżet określony musi wystarczyć na cały rok. 
 
Radny Pierzchalski opuszcza posiedzenie Zarządu.   
 
Po dyskusji, Zarząd Powiatu podjął następujące stanowisko: postanowił zaakceptować 
jedynie niektóre studia oraz kursy nauczycieli w postaci: 

1. Magdalena Klepak PZSP Nr 1- Nauczyciel zawodu technik logistyk 
2. Mariusz Rozmus SOSZW- Edukacja dla bezpieczeństwa 
3. Elżbieta Kazior PPP- Surdopedagogika  
4. Piotr Smolka PZSP Nr 2 – Kurs pedagogiczny 
5. Jolanta Bilińska, Andrzej Dywan PZSP Nr 2 – Organizacja zawodowych kursów 

kwalifikacyjnych w szkole.”    
 
 
      Za- 3 W-0 P-0 (nieobecny podczas głosowania r. Pierzchalski, r. Chabraszewski)  

-zatwierdzenie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Powiatu Średzkiego 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że dokument jest bardzo obszerny, 42 strony. Zapytał czy są uwagi ? 
 
Radny Kaczmarek 
Odpowiedział, że nie ma. 
 
Sekretarz   
Powiedział, że dokument ten będzie przedłożony również Radzie Powiatu, zgodnie z ustawą 
o pomocy społecznej. 
 
-  zatwierdzenia porozumień pomiędzy Powiatem Kamiennogórskim, a Powiatem Średzkim,  
 
   Za- 3    P-0      W- 0 (nieobecny podczas głosowania r. Chabraszewski, r. Pierzchalski)  
 
- zatwierdzenia porozumień  pomiędzy miastem Legnicą, a Powiatem Średzkim. 
 
   Za- 3    P-0      W- 0 (nieobecny podczas głosowania r. Chabraszewski, r. Pierzchalski)  
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 Za-  3  P - 0   W – 0 
 

Ad.7  Zapoznanie się z kosztem wskazania granic w miejscowości Brzezinka Średzka.  

Sekretarz 
Powiedział, że na jednym z poprzednich posiedzeń Zarządów zostało przyjęte stanowisko, 
żeby dokonać wskazania granic w Lutyni (jest to koszt 4,5-5,5 tys. zł), a ponadto wskazał 
Zarząd potrzebę oszacowanie kosztów wskazania granic pomiędzy Brzeziną, a Brzezinką 
Średzką na terenie zabudowanym (jest szacunkowo koszt ok. 18-20  tys. zł).  
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że ludzie chcą aby powstał tam chodnik. Jest możliwość dogadania się z Gminą 
Miękinia, ale jest dylemat, czy nasz pas drogowy jest na tyle szeroki, że ten chodnik można 
tam umieścić. Rozumie, że w obecnej sytuacji finansowej trudno jest forsować taką decyzję, 
ale do tej sprawy powróci przy lepszej sytuacji finansowej. 
 
- wniosku Gminy Miękinia o zmianę treści umowy partnerskiej w sprawie realizacji i 
współfinansowania zadania inwestycyjnego „Remont drogi powiatowej 1607 relacji Gałów – 
Ratyń  
 
Sekretarz  
Powiedział, że Gmina Miękinia wystąpiła do nas z wnioskiem, żeby zaktualizować zapisy 
porozumienia i dostosować je do faktycznych kwot poprzetargowych.  
 
Wicestarosta 
Powiedział, że rozmawiał ze Skarbnikiem Miękini – ten aneks trzeba przyjąć, bo chce 
uwolnić środki w budżecie Gminy, których nie wyda. Z drugiej strony sformułowania, 
określające wydatki Gminy Miękinia co do złotówki, a 400 tysięcy po stronie Powiatu 
Średzkiego, jest niebezpieczne przy zaistnieniu jakiś robót dodatkowych.   
 
Starosta 
Powiedział, że jesteśmy na tym etapie, że najgorsze rzeczy już są zrobione; trzy drzewa do 
wycięcia, położenie masy asfaltowej idzie po naszej myśli. Zapytał, kto jest za zmianą 
zapisów tej umowy ? 
   
       Za-3 P-0  W-0 ( nieobecni podczas głosowania r. Pierzchalski, r. Chabraszewski)  
 
- w sprawie oferty konkursowej i wytycznych Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, 
dotyczących szkoleń rodzin zastępczych, 
 
Sekretarz  
Powiedział, że cały koszt zadania szacowany jest na 11 200 złotych, po stronie Powiatu  
byłaby kwota 5 600 złotych, reszta z dotacji z budżetu Państwa. 
 
Starosta 
Powiedział, że te kwoty mieliśmy wpisane na szkolenie rodzin zastępczych. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że gdyby nie było konkursu to musielibyśmy wydać swoje środki. Gdy 
konsultowano treść ustawy o pieczy zastępczej powiaty bardzo ostro protestowały przeciwko 
przerzuceniu wszystkich wydatków na samorządy i zapisano wówczas, że będą konkursy na 
dofinansowanie tych działań. To jest pierwszy z tych konkursów. 
 
Starosta 
Powiedział, że termin mija 20 kwietnia br. W kontekście rodziny, która zamieszka tutaj na ul. 
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Wrocławskiej, wczoraj był nowy Dyrektor Banku Zachodniego Oddziału w Środzie Śląskiej, 
który też jest przedstawicielem i członkiem Zarządu Fundacji Banku Zachodniego, 
rozmawiałem z nim na temat budynku i kto wie, czy np. w ramach fundacji i środków 
bankowych nie dostosowałby tego budynku dla potrzeb zamieszkania rodziny zastępczej. 
Dodał, że musimy przeszkolić rodziców.  
 
       Za-3 W-0 P-0 (nieobecni podczas głosowania r. Chabraszewski, r. Pierzchalski) 
 
 
 
 
Starosta zamknął posiedzenie Zarządu.  
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